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Boligudvalget har i brev af 7. november 2019 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål 17: 

Vil ministeren i forlængelse af svaret på BOU alm. del – spørgsmål 8 redegøre 

for, hvor mange kommuner der har fulgt op på brandsikkerheden i plejeboliger 

og lever op til lovgivningen? 

Svar: 

Jeg har indhentet bidrag til besvarelsen fra Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, 

der oplyser følgende, som jeg kan henholde mig til: 

”På nuværende tidspunkt er undersøgelsen afsluttet i 70 kommuner, der enten 

har oplyst, at plejeboligerne mv. i kommunen lever op til gældende brandkrav, 

eller at de er ved at tage initiativ til at sikre, at brandsikkerheden i plejeboliger-

ne er i orden.” 

Jeg kan tilføje, at jeg har bedt Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen om at følge op, 

så alle kommuner kommer i mål undersøgelsen og opfølgningen herpå.  

Som bygningsmyndighed efter byggeloven er kommuenerne således forpligtet 

til at lovliggøre ulovlige forhold, når kommunen bliver opmærksom på dem. I 

forlængelse heraf er det mit indtryk, at kommunerne i lyset af det fokus, der 

har været på undersøgelsen, i højere grad er blevet opmærksomme på deres 

ansvar.  

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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